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REMISS AV MOTION (2007:41) OM PRINCIPERNA 

INFÖR DETALJPLANEPROCESSEN AV NORRA 

STATIONSOMRÅDET SAMT OM UTVECKLINGEN 

AV DEN NÄRLIGGANDE BELLEVUEPARKEN 

FÖRSLAG TILL BESLUT 

 

Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar att 

 

1. som svar på remissen avseende motion (2007:41) om principerna inför 

detaljplaneprocessen av Norra Stationsområdet samt utvecklingen av den 

närliggande Bellevueparken överlämna och åberopa förvaltningens 

tjänsteutlåtande, 

 

2. förklara paragrafen för omedelbart justerad. 

 

 

 

Inger Båvner 

 

 

 

   Åke Roxberger 

 

Sammanfattning 

 

En motion (2007:41) om principerna inför detaljplanearbetet av Norra Stationsområdet  

samt om utvecklingen av den närliggande Bellevueparken har översänts till förvaltningen 

för yttrande.  

 

Motionären Jan Valeskog (s) föreslår sammanfattningsvis följande: 

 

1) Att planarbetet för Norra Stationsområdet även inriktas mot att tillgodose 

behoven av bra utemiljöer för förskole- och skolbarn. 
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Förvaltningen föreslog i remissvaret avseende samrådshandlingen för Karolinska – Norra 

Station att när nya skolor planeras så bör utrymme ges i närheten till varje skola för 

anläggande av en 7 – manna fotbollsplan och skolidrottsytor samt byggnation av en 

idrottshall.  

 

2) Att idrottsparken som bland annat socialdemokraterna på Norrmalm initierat 

kvarstår i planeringen. 

 

Förvaltningen delar motionärens synpunkt på att det är viktigt att den föreslagna 

idrottsparken inom Norra Stationsområdet genomförs. Idrottsparken är planerad att 

innehålla en regelrätt 7 – manna fotbollsplan och en fullstor idrottshall som delvis eller 

helt skall förläggas under mark.   

 

3) Att fotbollsplanen i Bellevueparken säkras för framtiden och byggs om med 

konstgräs. 

 

Förvaltningen anser det viktigt att Bellevue bollplan får vara kvar med den brist på 

bollplaner som finns inom Norrmalm och Vasastaden. Förvaltningen har inget att erinra 

mot att bollplanen förses med konstgräs.  

 

4) Att en del båtuppläggningsplatser, samt vissa bryggor, i Bellevueparken tas bort 

så att skönhetsvärdena och markanvändningen vid Brunnsviken kan tas tillvara. 

 

Förvaltningen ser det som svårt att flytta på båtbryggor och båtuppläggningsområden, helt 

eller delvis, om inte en ny plats inom närområdet kan erbjudas berörda båtklubbar. 

Förvaltningen bedömer det som svårt att kunna erbjuda båtklubbarna i Brunnsviken 

alternativa båtuppläggningsplatser inom närområdet bland annat beroende på läget i 

Nationalstadsparken.  

 

5) Att delar av de ytor som frigörs vid stranden till Brunnsviken utnyttjas så att en 

större badstrand kan anläggas. 

 

Förvaltningen har i princip inget att erinra mot att det anläggs ytterligare ett strandbad vid 

Brunnsviken under förutsättning att frågan om båtklubbarnas hamnområden och 

båtuppläggningsplatser har lösts på ett tillfredsställande sätt.   

 

Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar att som svar på motionen åberopa 

förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Utlåtande 

 

Remissen 

 

En motion (2007:41) om principerna inför detaljplanearbetet av Norra Stationsområdet  
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samt om utvecklingen av den närliggande Bellevueparken har översänts till förvaltningen 

för yttrande senast 2008-03-07. Motionären Jan Valeskog (s) föreslår sammanfattningsvis 

följande: 

 

1) Att planarbetet för Norra Stationsområdet även inriktas mot att tillgodose 

behoven av bra utemiljöer för förskole- och skolbarn. 

2) Att idrottsparken som bland annat socialdemokraterna på Norrmalm initierat 

kvarstår i planeringen. 

3) Att fotbollsplanen i Bellevueparken säkras för framtiden och byggs om med 

konstgräs. 

4) Att en del båtuppläggningsplatser, samt vissa bryggor, i Bellevueparken tas bort 

så att skönhetsvärdena och markanvändningen vid Brunnsviken kan tas tillvara. 

5) Att delar av de ytor som frigörs vid stranden till Brunnsviken utnyttjas så att en 

större badstrand kan anläggas. 

 

Motionen bifogas, bilaga 1. 

 

Ärendets beredning 

 

Ärendet har beretts av planeringsavdelningen. 

 

Förvaltningens synpunkter 

 

Förvaltningen delar motionärens uppfattning att Norrmalm och Vasastaden har minst 

antal idrottsytor och idrottsanläggningar i hela Stockholm. Inom stadsdelen finns endast 

två 7 – manna fotbollsplaner, Bellevue och Johannes. Den sistnämnda kommer under 

2008 att förses med konstgräs. I Vanadislunden är ett bassängbad beläget. En kombinerad 

7 – manna konstgräsplan och konstfrusen isbana finns i Vasaparken för spontan- och 

skolaktiviteter. Vidare finns i stadsdelarna några mindre skolgymnastiksalar som långt 

ifrån uppfyller regelrätta mått för handboll- och innebandyverksamhet. 

 

Detta innebär att flertalet av barn och ungdomar boende i Norrmalm och Vasataden måste 

åka till andra stadsdelar för att kunna utöva sina idrotter.  

 

Förvaltningen delar motionärens åsikt om att det vid exploateringar även bör tillskapas 

uteytor i anslutning till nya förskolor och skolor. För att delvis förbättra utemiljöerna för 

barn och ungdomar inom området föreslog förvaltningen i sitt remissvar avseende 

samrådshandling för Karolinska – Norra Station, beslut i idrottsnämnden 2007-06-19, att i 

samband med när nya skolor planeras bör det även ges utrymme för en 7 – manna 

fotbollsplan, skolidrottsytor för löpning på rakbana, längdhopp och kula och en idrottshall 

i nära anslutning till skolorna.  

 

Förvaltningen delar motionärens uppfattning på att det är viktigt att den föreslagna 

idrottsparken genomförs. Idrottsparken lokaliserades i samrådshandlingen till den östra 

delen av programområdet och med placering på den före detta bensinstationstomten i 
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anslutning till Wenner-Gren Center. Idrottsparken är planerad att innehålla en regelrätt 7 – 

manna fotbollsplan och en fullstor idrottshall som delvis eller helt föreslås nedgrävas. 

Både en ny 7 – manna fotbollsplan och en fullstor idrottshall blir ett mycket välkommet 

tillskott för skolor och föreningsliv inom området. Enligt vad förvaltningen erfar i 

regelbundna kontakter med berörda förvaltningar finns idrottsparken fortfarande med i 

den fortsatta planeringen av Norra Stationsområdet.  

 

Bellevue bollplan är i dag en belyst 7 – manna grusfotbollsplan och belägen inne i 

Bellevueparken. Förvaltningen anser det viktigt att bollplanen får vara kvar med tanke på 

den brist på bollplaner som finns inom Norrmalm och Vasastaden. Förvaltningen har 

inget att erinra mot att bollplanen förses med konstgräs, vilket avsevärt skulle öka 

kvaliteten på spelplanen. Förvaltningen kommer att i kommande treårsprogram undersöka 

möjligheterna att prioritera anläggande av konstgräs på Bellevue bollplan.  

 

Inom Bellevueparken finns för närvarande tre båthamnar för fritidsbåtar och tre 

uppläggningsområden för vinterförvaring av båtar. Inom staden pågår för närvarande 

diskussioner om hur båtuppläggningsplatserna i innerstaden generellt skall lösas. 

Förvaltningen ser det som svårt att flytta på ett båtuppläggningsområde, helt eller delvis, 

om inte en ny plats inom närområdet kan erbjudas berörda båtklubbar. Förvaltningen 

bedömer det som svårt att kunna erbjuda båtklubbarna alternativa båtuppläggningsplatser 

inom närområdet bland annat beroende på läget i Nationalstadsparken.  

 

Under förutsättning att båtbryggor och båtuppläggningsplatser helt eller delvis flyttas 

föreslår motionären att ytterligare ett strandbad iordningställs vid Brunnsviken. För 

närvarande finns ett strandbad utefter Brunnsvikens östra strand. Förvaltningen har i 

princip inget att erinra mot förslaget. Innan ett strandbad kan bli verklighet så måste dock 

båtklubbarnas hamnar och vinterförvaringsplatser vara lösta på ett tillfredsställande sätt. 

Iordningställande av ett strandbad kan vara komplicerat och kan ta flera år att anlägga. 

Innan ett strandbad kan anläggas måste vattnet kontrolleras under ett antal år och tagna 

vattenprover måste visa att vattnet är tjänligt för bad. Vidare måste stranden och botten 

noggrant undersökas.   

 

Förvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar att som svar på motionen åberopa 

förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

 

SLUT 

 

Bilagor: 

 

Bilaga 1, Motion (2007:41) om principerna inför detaljplanearbetet av Norra 

Stationsområdet samt om utvecklingen av den närliggande Bellevueparken 

 


